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BR.0002.8.2024 

Protokół Nr V/2024 

z  V Sesji Rady Gminy w Chojnicach IX kadencji 

odbytej w dniu 15 listopada 2024 roku w godz. 10:00 – 12:30 

w Starostwie Powiatowym w Chojnicach 

- sala  konferencyjna  nr  41 

 

Ad.1 ) Sprawy porządkowe: 

Ad. 1a) Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak otworzył obrady V sesji IX kadencji Rady 

Gminy w Chojnicach.  

(uroczyste uderzenie dzwonka) 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – Szanowni zebrani. Otwieram obrady  

V sesji Rady Gminy w Chojnicach IX kadencji. Informuję, że sesja jest na bieżąco 

transmitowana i rejestrowana za pomocą elektronicznych środków przekazu. Proszę  

o wyraźne i głośne wypowiedzi kierowane do mikrofonu, co pozwoli na pełną  

i precyzyjną transkrypcję. Proszę o wyłączenie telefonów komórkowych. Szanowni 

Państwo. Witam serdecznie Panie i Panów Radnych Gminy w Chojnicach, Wójta Gminy 

Chojnice Pana Zbigniewa Szczepańskiego wraz z kadrą kierowniczą Urzędu Gminy, 

jednostek organizacyjnych. Witam serdecznie Radnych Powiatowych. W dniu 

dzisiejszym gościmy Panią Lucynę Zawiszewską. Witam serdecznie Sołtysów, witam 

media oraz wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję, a także osoby oglądające przebieg 

obrad za pośrednictwem internetu. O konieczności i terminie zwołania sesji radni 

zostali powiadomieni z regulaminowym wyprzedzeniem.  

Zgodnie z listą obecności stwierdzam, że w sesji uczestniczy 13 radnych, czyli 

wymagane kworum. Zatem podejmowane dzisiaj uchwały będą prawomocne. 

 

Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 do protokołu. 
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Informuję, że zgodnie z ustaleniami podjętymi na I sesji Rady Gminy 

sekretarzem dzisiejszej sesji jest Wiceprzewodnicząca Pani Iwona Orłowska. 

Ad. 1 b) wprowadzenie ewentualnych zmian do porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – projekt porządku obrad został 

przesłany radnym wraz z materiałami sesyjnymi. Został on również zamieszczony  

w Biuletynie Informacji Publicznej. Nastąpiła konieczność dodania 3 projektów uchwał: 

- uchwały nr V/73/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 roku 

w sprawie zasad przyznania dotacji ze środków budżetu gminy Chojnice na zadania 

związane z usuwaniem wyrobów zawierających azbest, 

- uchwały nr V/74/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 roku  

w sprawie nadania nazwy pomnikowi przyrody, 

- uchwały nr V/75/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 roku  

w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu w południowej części gminy Chojnice.  

W związku z powyższym dalsza numeracja porządku obrad przesunie się o 3 punkty. 

Rozpoczynamy głosowanie w sprawie wprowadzenia zmian do porządku obrad. 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk na tablecie, kto jest za przyjęciem 

proponowanych zmian w porządku obrad. 

Radni wyrazili zgodę 

na wprowadzenie zmian do porządku obrad 

13 głosami „za” 

Ad. 1 c) przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Gminy w Chojnicach IX kadencj 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – proszę o przyjęcie protokołu z IV sesji 

Rady Gminy w Chojnicach IX kadencji bez odczytania. Protokół znajduje się do wglądu 

w Biurze Rady oraz został zamieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem protokołu z IV sesji proszę  

o podniesienie dłoni, naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

Radni przyjęli protokół z IV sesji Rady Gminy w Chojnicach 

13 głosami „za”  
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Ad.2 Zgłaszanie interpelacji, wniosków i zapytań Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – zgłaszanie interpelacji, wniosków i 

zapytań radnych. Kto z Państwa Radnych ma interpelację, wniosek bądź zapytanie? 

Bardzo proszę. Pani Radna Kamila Kamila Mamczarek. 

Radna Pani Kamila Mamczarek – Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni 

Radni, Sołtysi, obecni tu Pracownicy Rady Gminy oraz zaproszeni Goście. 

Mam 1 zapytanie oraz 2 interpelacje.  

Pierwsze zapytanie, w sprawie kosztów oraz zakresu promocji i obsługi medialnej 

gminy Chojnice. Szanowny Panie Wójcie, zwracam się z prośbą o przekazanie 

informacji na temat podmiotów, z którymi Gmina Chojnice ma obecnie oraz miała w 

roku 2023 podpisane umowy na promocję, czy obsługę medialną obejmującą 

m.in. artykuły, reportaże, wywiady, materiały prasowe, komunikaty, scenariusze wideo 

oraz promocje w mediach społecznościowych. Proszę także o zestawienie poniesionych 

kosztów za te usługi od roku 2023 do dziś, z wyszczególnieniem podmiotów, kosztów, 

kwot faktur oraz tytułów materiałów, dat publikacji i miejsc ich zamieszczenia. 

Informacje te będą przydatne w analizie dotychczasowych działań promocyjnych 

Gminy oraz w kontekście planowanego przez Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego zakazu działalności medialnej dla jednostek samorządu terytorialnego 

oraz podmiotów im podległych i od nich zależnych.  

Pierwsza interpelacja, w sprawie rozpisania przetargu na świadczenie publicznych 

usług transportowych i dowozy szkolne na terenie gminy Chojnice. Szanowny Panie 

Wójcie. Zwracam się z uprzejmą prośbą o rozpisanie przetargów na usługi 

transportowe obejmujące przewozy autobusowe oraz dowozy do szkół podstawowych 

na terenie gminy Chojnice. Proszę o dopuszczenie do przetargu firm prywatnych 

przewoźników, co pozwoli zwiększyć konkurencyjność i poprawić jakość usług. 

Przekazanie części linii dowozów szkolnych prywatnym przewoźnikom, konkurującym 

w przetargu stawką, tzw. wozokilometr mogłoby skutecznie obniżyć koszty i podnieść 

jakość świadczonych usług. Jako lokalny samorząd odpowiadamy za realizację 

transportu zbiorowego, który zaspokaja potrzeby naszych mieszkańców. Niestety, 

obecne usługi Miejskiego Zakładu Komunikacji często nie spełniają ich oczekiwań. 

Częstotliwość kursowania linii komunikacyjnych zmniejsza się z roku na rok, co 

znacząco utrudnia życie mieszkańcom, zwłaszcza na obszarach wiejskich. Uważam, że 
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powinniśmy zacząć poszukiwać alternatywnych rozwiązań. Proszę o pozytywne 

rozpatrzenie tej interpelacji i podjęcie działań na rzecz zapewnienia mieszkańcom 

lepszych warunków korzystania z transportu publicznego. Propozycja ta wpisuje 

się w strategię rozwoju gminy Chojnice na lata 2021-2030, realizując 

cel strategiczny o wymiarze przestrzennym - nowoczesna infrastruktura publiczna.  

I ostatnia interpelacja, w sprawie ulgi w opłatach za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla mieszkańców budynków wielorodzinnych. Szanowny Panie Wójcie. 

Zwracam się z uprzejmą prośbą o wprowadzenie ulgi w opłatach za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi dla mieszkańców nieruchomości wielorodzinnych w gminie 

Chojnice. Obecna stawka opłaty śmieciowej ma wzrosnąć do 40 złotych miesięcznie na 

jednego mieszkańca, co stanowi znaczący koszt, szczególnie dla emerytów oraz rodzin 

wielodzietnych zamieszkujących tego rodzaju nieruchomości. Obecny system ulg 

przewiduje jedynie zniżki dla kompostujących mieszkańców domów jednorodzinnych, 

co wykluczy osoby zamieszkujące budynki wielorodzinne z możliwości korzystania z 

ulgi. W związku z tym wnioskuję o pójście za przykładem innych gmin i rozważanie 

wprowadzenia alternatywnej ulgi lub obniżenia opłaty dla mieszkańców budynków 

wielorodzinnych, co pozwoliłoby na bardziej sprawiedliwy system opłat za 

gospodarowanie odpadami, uwzględniający potrzeby różnych grup społecznych. Mam 

nadzieję na pozytywne rozpatrzenie tej interpelacji i podjęcie działań w kierunku 

wypracowania sprawiedliwego systemu opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – Dziękuję bardzo. Proszę o wyłączenie 

mikrofonu. Czy ktoś jeszcze pragnie zabrać głos? Bardzo proszę, Pan 

Wiceprzewodniczący, Pan Radny Jarosław Kurek.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Jarosław Kurek – Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, 

Szanowni Radni, Szanowni Sołtysi, Szanowni Goście. Moja interpelacja dotyczy 

poprawienia bezpieczeństwa na drodze powiatowej Lasek Miejski czyli Chojnice-

Chojniczki w celu usytuowania trzech miejsc dla pieszych. A dlaczego? 

A dlatego, że mamy po prawej stronie wiaty przystankowe, gdzie 

są zabierane dzieci przez komunikację miejską, natomiast po drugiej stronie nie ma 

żadnych wiat i dzieci w niebezpieczny sposób nie zostają w wiatach przystankowych, 

widzą autobus, przebiegają w takich miejscach, gdzie w sumie rzeczy nawet 
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widoczności nie ma. I dlatego 3 miejsca, 3 takie po prostu lokalizacje na ulicy 

Chojnickiej, drodze powiatowej, są wskazane w celu poprawienia bezpieczeństwa 

przede wszystkim naszych dzieci, które naprawdę robią to w sposób niebezpieczny. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – Dziękuję uprzejmie. Czy ktoś jeszcze 

chciałby... Bardzo proszę, Pan Radny Piesik Robert. 

Radny Pan Robert Piesik - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Radni, 

Sołtysi, Pracownicy Urzędu Gminy, Goście tej sesji Rady Gminy. Dzisiaj trochę inaczej. 

Zamiast kolejnych interpelacji postanowiłem dopytać o te, które już wcześniej były 

złożone i mam w formie zapytań, 4 zapytania.  

Pytanie pierwsze, tutaj nie było interpelacji, ale jest prośba zainteresowanych 

mieszkańców o planowane zwiększenie obszaru Parku Narodowego Bory Tucholskie. 

Czy są takie plany, czy gmina się z nimi zapoznała, na jakim są etapie, 

a jeżeli doszłoby do zwiększenia tego obszaru, jaki ewentualnie ma to wpływ na 

swobody działalności mieszkańców z terenów przyległych.  

Pytanie drugie, wcześniejsze interpelacja. Poszło też, wiem, zapytanie do Zarządcy 

Dróg Wojewódzkich w Gdańsku, drogi 235, mianowicie sprawa lampy przy tamtejszym 

przejściu. No, mamy czas jesienny, więc wydawałyby się, że tak prosty, prozaiczny 

temat ze strony zarządcy drogi, gdzie była pozytywna opinia gminy Chojnice, Urzędu 

Gminy, Pana Wójta, że uda się jakoś w miarę szybko załatwić. Przypominam, że w tym 

miejscu parę lat temu miał miejsce wypadek śmiertelny. To też prośba Pani Sołtys, 

która dopytuje o ten temat.  

Temat trzeci. Regularnie podnoszono od wielu lat, być może coś się zmieniło, być może 

o czymś nie nie wiemy, sprawa internetu światłowodowego w gminie Chojnice. Czy są 

aktualnie jakieś programy? Były prowadzone rozmowy z tego co wiem na poziomie 

ministerialnym. Czy ten temat na razie jest po prostu schowany, bo nie ma programów, 

czy coś się w tym temacie jednak dzieje?   

I pytanie czwarte, też interpelacja, którą kiedyś wystosowałem. Wiem, że powstał 

projekt. Na jakim etapie jest temat przebudowy skrzyżowania Krojanty i Racewo  

w drodze 235? Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

Radnych jeszcze? Jeżeli nie, to przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. 
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Interpelacje, wnioski I zapytania stanowąi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad 3. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – proszę Pana Wójta Zbigniewa 

Szczepańskiego o udzielenie odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. O ile jest 

to możliwe w tym momencie oraz przedstawienie informacji z działalności w okresie 

międzysesyjnym. Bardzo proszę. 

Wójt Pan Zbigniew Szczepański - Szanowni Radni, Szanowni Sołtysi, Szanowni 

Współpracownicy. Tradycją od tej sesji będzie, że na interpelacje, wnioski, zapytania 

będą odpowiadał na mocy ustawy w ciągu dwóch tygodni w formie pisemnej. Dlatego, 

że w samym sprawozdaniu mam co najmniej godzinę wystąpienie, w związku z tym to 

wszystko by się przedłużyło co najmniej do półtorej godziny. Tak że 

z szacunku do Państwa wszystkich w formie pisemnej wnioski, zapytania odpowiedź  

w ciągu dwóch tygodni na mocy ustawy.  

Ad. 4. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie z okresu międzysesyjnego stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Wójt Pan Zbigniew Szczepański - przypominam, że na mocy uchwały Rady Gminy  

w Chojnicach przekazaliśmy kwotę 50 000 złotych dla Miasta Dzierżoniów. I tutaj 

kolejne podziękowanie kierowane do Pana Przewodniczącego Rady Gminy, do mojej 

osoby. Burmistrz Dzierżoniowa. Szanowny Panie Wójcie, Szanowny Panie 

Przewodniczący. Chciałbym złożyć Panom, Radzie Gminy i wszystkim Mieszkańcom 

Gminy Chojnice serdecznie podziękowania za pomoc finansową udzieloną na rzecz 

Gminy Miejskiej Dzierżoniów w wysokości 50 000 złotych. Państwa hojność  

i zrozumienie przyczyni się do kontynuacji rozpoczętych przez nas działań związanych  

z usuwaniem skutków powodzi, jaka nawiedziła nasz rejon we wrześniu bieżącego 

roku. Dzięki przekazanej kwocie zrealizujemy część kluczowych planów związanych z 

odbudową infrastruktury drogowej na terenie naszego miasta po powodzi. Ten gest 

z Państwa strony to nie tylko pomoc finansowa, ale przede wszystkim wyraz 

solidarności, który utwierdza nas przekonaniu, że w trudnych chwilach zagrożenia 

możemy liczyć na Państwa solidarne wsparcie. Każda współpraca tworzy wspólnotę, 
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którą warto budować, a przez to utrwalać wiarę w ideę i sens samorządności.  

Z wyrazami wdzięczności, Dariusz Kucharski. Dziękuję za uwagę. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – dziękuję bardzo Panu Wójtowi za 

szczegółowe przedstawienie informacji z działalności w okresie międzysesyjnym, a 

także za wprowadzenie do uzasadnienia projektów uchwał dzisiejszej sesji. 

Ad. 5. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych radnych gminy  

i pracowników Urzędu Gminy w Chojnicach oraz kierowników gminnych jednostek 

organizacyjnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych Radnych Gminy i pracowników Urzędu Gminy w Chojnicach oraz 

kierowników gminnych jednostek organizacyjnych Radni otrzymali drogą mailową. 

Zgodnie z artykułem 24h ustęp 4 i ustęp 12 ustawy o samorządzie gminnym z dnia  

8 marca 1990 roku informacje, że oświadczenia majątkowe Radnych, jak  

i pracowników Urzędu Gminy w Chojnicach, kierowników jednostek organizacyjnych 

zostały złożone do Urzędu Skarbowego w Chojnicach z zachowaniem ustawowych 

terminów. Analiza tych oświadczeń nie wykazała nieprawidłowości. Podobnie, jak nie 

wykazała nieprawidłowości analiza oświadczeń majątkowych Wójta  

i Przewodniczącego Rady, przeprowadzona przez Wojewodę Pomorskiego. 

Ad. 6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Chojnice za rok 

szkolny 2023/2024 w tym realizacja z zakresu opieki przedszkolnej. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak –  informacja o stanie realizacji zadań 

oświatowych w gminie Chojnice za rok szkolny 2023-24, w tym realizacja 

zakresu opieki przedszkolnej, została szczegółowo przedstawiona przez panią Anitę 

Sznajder, Dyrektor Gminnego Zakładu Oświaty na wspólnym posiedzeniu komisji  

w środę 13 listopada. Jeżeli nie ma pytań, to kontynuuję sesję. Przystępujemy 

obecnie do bloku uchwał i na wstępie proszę o wyrażenie zgody na odczytywanie 

uchwał w formie skróconej. Rozpoczynamy głosowanie. Proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk kto jest za? Kto się wstrzymał, kto jest przeciwny? Dziękuję 

uprzejmie. 
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Radni wyrazili zgodę 

na odczytywanie uchwał  w formie skróconej 

13 głosami „za” 

BLOK UCHWAŁ 

Ad. 7. Uchwała Nr V/54/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Chojnice z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 

rok”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – uchwała została 

dokładnie przedstawiona przez p]Pana Marcina Siudzińskiego, Dyrektora Wydziału 

Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich. Jeżeli nie ma pytań, uwag, to rozpoczynamy 

głosowanie. Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk na tablecie. Kto jest za? Kto jest 

przeciwny? Kto się wstrzymał? 

Rada Gminy w Chojnicach  

 podjęła uchwałę Nr VI/54/2024                                                                                                                                  

13  głosami „za”  

 

Ad. 8. Uchwała Nr V/55/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie określenia wysokości miesięcznych diet i zwrotu kosztów podróży dla 

radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – tu nadmienię, że ten projekt uchwały 

został też szczegółowo omówiony na Kolegium i podczas wspólnego posiedzenia 

Komisji. Czy w tej sprawie ktoś chciałby zabrać głos? Jeżeli nie, to rozpoczynamy 

głosowanie. Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest za? Kto jest przeciwny?  

I kto się wstrzymał?  
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Rada Gminy w Chojnicach  

 podjęła uchwałę Nr V/55/2024                                                                                                                                  

12  głosami „za”  

1 głos „przeciw” 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – Szanowni Państwo taka dygresja. 

Właśnie przed Komisjami, przed sesją takie się ukazywały zdjęcia optymistyczne  

w internecie, uśmiechniętego Prezydium Rady, naszej Rady Gminy. Szanowni Państwo, 

te uśmiechy nie wynikały z tego, że się cieszyliśmy, że będą podwyżki diet, ponieważ 

gdy to zdjęcie robione było, to o takich podwyżkach nie wiedzieliśmy. Po prostu 

jesteśmy osobami, którzy darzą Państwa sympatią i ten uśmiech wynika z tytułu 

takiego naszego usposobienia. Tak że jeżeli ten uśmiech będzie pochodził ode mnie, to 

nie z tytułu, że ten projekt uchwały przeszedł, ale po prostu ot, taka nasza natura. 

Przepraszam za dygresję. 

Ad. 9. Uchwały Nr V/56/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie określenia zasad przyznawania oraz wysokości diet przewodniczących 

organu wykonawczego jednostek pomocniczych – sołtysów. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – również ten projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony. Rozpoczynamy głosowanie. Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto jest za? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję uprzejmie. 

Głosowanie zakończone. 

Rada Gminy w Chojnicach  

 podjęła uchwałę Nr VI/56/2024                                                                                                                                  

13  głosami „za”  

Ad. 10. Uchwała Nr V/57/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w obrębie 

ewidencyjnym Nieżychowice. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – zarówno ta uchwała, 

jak i 4 kolejne zostały szczegółowo przedstawione przez panią Annę Maciejewicz,  

p.o.Dyrektora Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami. 

Rozpoczynamy głosowanie. Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest za? Kto 

jest przeciwny? 
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Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/57/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 

Ad. 11. Uchwała Nr V/58/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w obrębie 

ewidencyjnym Silno. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – jeżeli ma uwag, pytań, rozpoczynamy 

głosowanie. Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest za przyjęciem? Kto jest 

przeciwny? Kto się wstrzymał? 

Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/58/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 

Ad. 12. Uchwała Nr V/59/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w obrębie 

ewidencyjnym Sławęcin. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – Rozpoczynamy głosowanie. Proszę 

podnieść ręką i nacisnąć przycisk. Kto jest za? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Nie widzę. 

Kto się wstrzymał? Nie widzę. 

Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/59/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 

Ad. 13. Uchwała Nr V/60/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie 

ewidencyjnym Sławęcin. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – rozpoczynamy głosowanie. 

Proszę podnieść rękę nacisnąć przycisk. Kto jest za? Kto jest przeciwny? 

Kto się wstrzymał? Dziękuję, głosowanie zakończone. 
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Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/60/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 

Ad. 14. Uchwała Nr V/61/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres 30 lat oraz 

odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

położonej w miejscowości Swornegacie obręb geodezyjny Swornegacie. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak –  proszę podnieść rękę nacisnąć przycisk 

kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały. Dziękuję uprzejmie. Kto jest przeciwny, kto 

się wstrzymał.  

Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr VI/61/2024                                                                                                                          

12 głosami „za” 

przy 1 głosie wstrzymującym 

Ad. 15. Uchwała Nr V/62/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r.  

w sprawie nadania nazwy ulicy Księżycowej w miejscowości Charzykowy. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – zarówno ta uchwała 

jak i następna zostały szczegółowo omówione przez Pana Dyrektora Wydziału 

Inwestycyjno-Komunalnego. Przystępujemy do głosowania. Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Kto jest za? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję 

uprzejmie. 

Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/62/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 

Ad. 16. Uchwała Nr V/63/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie nadania nazwy ulicy stanowiącej przedłużenie ulicy Miłej w miejscowości 

Klawkowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – Rozpoczynamy głosowanie. 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest za? Dziękuję. Kto jest przeciwny? 

Kto się wstrzymał?Głosowanie zakończone 
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Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/63/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 

Ad. 17. Uchwała Nr V/64/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie zaopiniowania projektu lasów ochronnych na lata 2025-2034  

w Nadleśnictwie Lutówko. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – uchwała została omówiona przez Pana 

Ireneusza Kiersz Inspektora w Wydziale Rolnictwa i Środowiska. Przystępujemy do 

głosowania. Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest za? Kto jest przeciwny? 

Nie widzę. Kto się wstrzymał? Nie widzę. Dziękuję, głosowanie zakończone. 

Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/64/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 

Ad. 18. Uchwała Nr V/65/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie obniżenia średniej ceny żyta dla celów podatku rolnego. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – zarówno ta uchwała, 

jak i 6 następnych zostały szczegółowo omówione przez Panią Iwonę Lewandowską, 

Skarbnik Gminy Chojnice na wspólnym posiedzeniu Komisji w minioną środę. 

Jeżeli nie ma uwag, pytań, przystępujemy do głosowania. Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Kto jest za? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

Dziękuję uprzejmie, głosowanie zakończone.  

Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/65/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 

Ad. 19.  Uchwała Nr V/66/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – jeżeli nie ma pytań, uwag, 

przystępujemy do głosowania. Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest za? 

Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję, nie widzę, głosowanie zakończone. 
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Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/66/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 

 

Ad. 20.  Uchwała Nr V/67/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie zmiany Uchwały nr XLIX/812/2023 Rady Gminy w Chojnicach z dnia  

29 listopada 2023 r. w sprawie określania zasad przekazywania środków 

budżetowych na rzecz jednostek pomocniczych gminy oraz określenia rocznej stawki 

stanowiącej podstawę ustalenia kwot przypadających na poszczególne jednostki 

pomocnicze w 2024 roku i latach następnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – rozpoczynamy głosowanie, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest za? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

Nie widzę, głosowanie zakończone. 

 

Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/67/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 

Ad. 21.  Uchwała Nr V/68/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie postanowienia o pokryciu części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – jeżeli ma pytań, uwag, rozpoczynamy 

głosowanie. Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest za? Kto jest przeciwny? 

Kto się wstrzymał? Dziękuję uprzejmie. Głosowanie zakończone 

 

Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/68/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 
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Ad. 22.  Uchwała Nr V/69/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – do projektu tej uchwały, jak  

i następnej, zostały wprowadzone autopoprawki zarządzeniem numer Fn/247/2024 

Wójta Gminy Chojnice z dnia 11 listopada 2024 roku. Autopoprawki również zostały 

omówione przez Panią Skarbnik w środę na posiedzeniu wspólnych Komisji. Jeżeli 

nie ma uwag, rozpoczynamy głosowanie. Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest przeciwny? 1 osoba przeciwna. Kto 

się wstrzymał? Dziękuję uprzejmie. Głosowanie zakończone 

Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/69/2024                                                                                                                          

12  głosami „za” 

1 głos “przeciw” 

Ad. 23.  Uchwała Nr V/70/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie zmiany Uchwały Nr L/836/2023 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 29 

grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chojnice na lata 

2024 – 2035. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – jeżeli nie wymaga wyjaśnień, to 

rozpoczynamy głosowanie. Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest za? 

Dziękuję uprzejmie. Kto jest przeciwny? Nie widzę. Kto się wstrzymał? Dziękuję, 

głosowanie zakończone. 

Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/70/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 

Ad. 24.  Uchwała Nr V/71/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie ustalenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – rozpoczynamy głosowanie. 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest za? Kto jest przeciwny? Kto się 

wstrzymał? Dziękuję uprzejmie, głosowanie zakończone. 

Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/71/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 
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Ad. 25.  Uchwała Nr V/72/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dnia 15 listopada 2024 r. 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – uchwała została omówiona w piątek 

tydzień temu na Kolegium Rady przez Panią Annę Michalak, Dyrektor Wydziału 

Rolnictwa i Środowiska oraz w środę na wspólnym posiedzeniu Komisji. Chciałbym tu 

jeszcze dodać, że bardzo szczegółowo analizowaliśmy projekt tej uchwały. Oczywiście 

na wspólnych posiedzeniach i na Kolegium, i na wspólnych posiedzeniach jak to bywa 

i każdy Radny ma mieć prawo wnosić swoje również poprawki czy sugestie, aczkolwiek 

te wszystkie decyzje, które są podejmowane, są podejmowane kolektywnie i nawet 

jeżeli po uzgodnieniach, po przekonaniu że jednak większość ma rację, to ani tu głos 

Radnego, ani nawet Przewodniczącego nie ma wpływu na zmianę projektu uchwały. 

Czyli postępujemy tutaj kolegialnie, omawiamy bardzo szczegółowo i tak samo jak 

Państwo Sołtysi, Radni, mieszkamy gdzieś tam tak na terenie naszej pięknej gminy 

Chojnice, spotykamy się z mieszkańcami i na co dzień w zasadzie odczuwamy ich 

reeakcje. Część przystępuje ze zrozumieniem do takiego projektu uchwały, do tych 

podwyżek, inni nieco bardziej krytycznie patrzą i to jest dobrze, że mamy na co dzień 

takie spotkanie, to jak gdyby zderzenie powiedzmy tych decyzji, uchwał, które my 

podejmujemy z opiniami mieszkańców. I tu naprawdę, przynajmniej mówię  

o wszystkich radnych, że staramy się, aby podwyżki jakiekolwiek dotykały, w jak 

najmniejszym stopniu naszych mieszkańców, o ile to jest możliwe, aby one nie były 

coroczne, a w jakimś tam przedziale czasowym nawet odkładane, jeżeli to jest 

możliwe. No każde powiedzmy zwiększone, jak gdyby subsydiowanie ze środków 

budżetu naszej gminy powoduje na przykład, że moglibyśmy w danej miejscowości czy 

w jakiś tam ileś tam dróg więcej pobudować, ilość ścieżek rowerowych więcej, nie 

wiem, może więcej pomocy do szkół zakupić. To jest po prostu zbilansowane jak 

naczynia połączone. Jeżeli gdzieś tam damy więcej, to musimy w ramach posiadanego 

budżetu nieco okroić tą grupę wydatków, ale tak jak Pan Wójt powiedział, że jest 

zadowolony z planów przyszłorocznego budżetu i właśnie myślę, tą optymistyczną 

myślą, koncepcją możemy tutaj procedować projektowanie uchwał. Szanowni 

Państwo, projekt uchwały V/72/2024, rozpoczynamy głosowanie. Proszę podnieść rękę 
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i nacisnąć przycisk. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? Dziękuję. Kto jest 

przeciwny? 1 głos. Kto się wstrzymał? Dziękuję uprzejmie, głosowanie zakończone. 

Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/72/2024                                                                                                                          

12  głosami „za” 

1 głos “przeciw” 

Ad. 26.  Uchwała V/73/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dn. 15 listopada 2024 r.  

w sprawie zasad przyznania dotacji ze środków budżetu Gminy Chojnice na zadania 

związane z usuwaniem wyrobów zawierających azbest. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – ta uchwała, jak i następna zostały 

omówione w środę na wspólnym posiedzeniu Komisji przez pracowników Wydziału 

Rolnictwa i Środowiska, Panią Dorotę Goldian i przez Pana Ireneusza Kierszk. 

Rozpoczynamy głosowanie. Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest za 

przyjęciem projektu uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję 

uprzejmie, głosowanie zakończone.  

Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/73/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 

Ad. 27.  Uchwała V/74/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dn. 15 listopada 2024 r.  

w sprawie nadania nazwy pomnikowi przyrody. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – szczegółowo omawialiśmy. 

Rozpoczynamy głosowanie. Kto jest za, proszę podnieść rękę nacisnąć przycisk. 

Dziękuję uprzejmie. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Głosowanie zakończone. 

Rada Gminy w Chojnicach  

podjęła uchwałę Nr V/74/2024                                                                                                                          

13  głosami „za” 

Ad. 28.  Uchwała V/75/2024 Rady Gminy w Chojnicach z dn. 15 listopada 2024 r.  

w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenuw południowej części gminy Chojnice. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – uchwała została omówiona 

przez Panią p.o. Dyrektora Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki 

Nieruchomościami przez Panią Annę Maciejewicz. Rozpoczynamy głosowanie. Proszę 
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podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest za? Dziękuję. Kto jest przeciwny? 

Kto się wstrzymał? 1 głos wstrzymujący. Głosowanie zakończone. 

Rada Gminy w Chojnicach 

podjęła uchwałę Nr V/75/2024 

12  głosami „za” 

przy 1 głosie wstrzumującym 

Ad. 29. Sprawy bieżące. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – wyczerpaliśmy blok uchwał, 

przyjęliśmy uchwały zaplanowane w dzisiejszym porządku. Przystępujemy do kolejnego 

punktu, sprawy bieżące. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Proszę 

bardzo Pan Wiceprzewodniczący. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Kurek – Panie Wójcie, Szanowna 

Rado, Szanowni Goście, Szanowni Sołtysi. Ja tylko tak informacyjnie. Korzystając z tego, 

że są media, chciałem powiedzieć i podziękować Panu Wójtowi, Panu Staroście, 

wszystkim tym którzy się przyczynili do nowo otwartej dzisiaj drogi Chojniczki – 

Jarcewo. Od dzisiaj ta droga jest czynna, otwarta. Zapraszam naprawdę, no nie jestem 

fachowcem, ale naprawdę uważam, że jest bardzo dobrze zrobiona. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – dziękuję bardzo. Jak już Pan Radny tak 

twierdzi, to musimy być pełni wiary, że to jest faktem. Natomiast Szanowni Państwo, 

jeżeli mogę zabrać głos jeszcze, w najbliższy poniedziałek Pan Sołtys Jędrzej Ilkowski i 

Pani Radna Powiatowa Bożena Stępień, jako przedstawicielka Stowarzyszenia "Charzy", 

przyłącza się do tego również Przewodniczący Rady Gminy, planujemy sprzątanie ulic 

Leśna, Podleśna oraz okolicznego lasku w Charzykowach. To wynika z tego, że jest to 

strefa niezamieszkała, jest tam niewiele nieruchomości, albo prawie wcale i się 

troszeczkę tych śmieci nazbierało. Taką akcję podejmujemy, aby doprowadzić do stanu 

czystości, czyli zniwelować, pozbyć się tych zanieczyszczeń które niestety tam się 

pojawiły przy tych ulicach, jak również w lasku otaczającym te ulice. Czy ktoś z Państwa 

chciałby jeszcze zabrać głos w tym punkcie? Jeżeli nie, to przystępujemy do punktu 

ostatniego zakończenie obrad. 
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Ad. 30. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef Kołak – po wyczerpaniu porządku obrad 

zamykam obrady V Sesji Rady Gminy w Chojnicach IX Kadencji. Dziękuję za udział. 

 

Protokołowała             Sekretarz Sesji             Prowadzący obrady 

Agnieszka Klunder           Iwona Orłowska              Józef Kołak 

 

 

 

 


